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При выполнении заданий с кратким ответом впишите в поле для ответа цифру, которая
соответствует номеру правильного ответа, или число, слово, последовательность букв (слов) или
цифр. Ответ следует записывать без пробелов и каких-либо дополнительных символов. Так как на
экзамене распознавание апострофа в бланках ответов будет затруднено, записывайте ответ в
полной форме, например: donotknow, вместо don'tknow.

В заданиях, где нужно установить соответствие между двумя столбцами, ответ запишите в виде
сочетания букв и цифр, соблюдая алфавитную последовательность букв левого столбца.
Некоторые данные правого столбца могут использоваться несколько раз или не использоваться
вообще. Например: А1Б1B4Г2.

Если вариант задан учителем, вы можете вписать или загрузить в систему ответы к заданиям с
развернутым ответом. Учитель увидит результаты выполнения заданий с кратким ответом и
сможет оценить загруженные ответы к заданиям с развернутым ответом. Выставленные учителем
баллы отобразятся в вашей статистике.

1. Вы бе ри те ре пли ку-сти мул, под хо дя щую по смыс лу к пред ло жен ной от вет ной ре пли ке.
 

Isn't it?
1) It's his turn. 2) It's a nice party. 3) The meeting is over. 4) It's not his fault.

2. Рас по ло жи те ре пли ки так, чтобы по лу чил ся связ ный диа лог. Вы бе ри те один из пред ло -
жен ных ва ри ан тов от ве та.
 

A.  Can you wait a few minutes? I have to finish this letter.
B.  I said that it's a lovely day. Why don't we go for a walk?
C.  Believe I will. Look for me near the rock garden.
D.  I won't be too long. No more than ten minutes. Why don't you go on ahead and I'll meet you in

the park.
E.  What did you say?
F.  Don't take too long. It would be a shame not to take advantage of such lovely weather.

1) EBAFDC 2) EFCDAB 3) ADEFBC 4) ACEFBD
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There are few people today who could exist without their mobile phones. However, the mobile
phone has its drawbacks that people often forget (1) ... . Not all people know how to use a mobile
phone (2) ... proper respect to the people around, so trying to sleep (3) ... a bus these days has become
practically impossible. However, there is no denying that mobile phones have a number of advantages.
Parents give their children more freedom if they take their phones with them when they go out. In
addition, the mobile is (4) ... particularly effective tool (5) ... teenagers when they want to get home free
of (6) ... charge, as all they have to do is dial their parents' number and the family 'taxi' will arrive
at (7) ... arranged time. (8) ... balance, it seems that mobile phones have as many disadvantages as
positive aspects.

3. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск
(1).

1) of 2) about 3) off 4) out

4. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск
(2).

1) for 2) to 3) with 4) by

5. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск
(3).

1) at 2) in 3) on 4) by

6. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск
(4).

1) а 2) an 3) the 4) -

7. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск
(5).

1) for 2) at 3) on 4) by

8. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск
(6).

1) а 2) an 3) the 4) -

9. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск
(7).

1) a 2) an 3) the 4) -
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The reporter Stuart Harris, the inventor Tom Granger and the broadcaster Paul Bridges tested four
clock radios currently available to pick a good one.

1.  The "dual alarm function' that is advertised with this model does not allow you, as Stuart Harris
first supposed, to be woken by the buzzer (зво нок), have a sleep and then finally be driven out of bed.
The instruction booklet advises you to use this function to set two different wake-up times, one for work
days and one for weekends, but whose life is programmed to this extent? Since this model is relatively
cheap, the inclusion of a cassette player is quite a bargain  — you can fall asleep to your own soothing
tapes and wake up to a day without news. The men all thought the quality of the radio excellent, too - if
only the whole thing was smaller. It's as big as a rugby ball. Paul Bridges said, "Any clock radio I buy
has to leave enough space on the bedside table for my keys, wallet, glasses and telephone. Anyway, I'm
completely paranoid and always book a wake-up call in case the alarm doesn't go off."

2.  Tom Granger described this model with its extra built-in lamp as "incredibly tasteless' in the way
it's made. He complained that he had to read the instruction booklet twice before he could get it to work;
the clock kept jumping from 12.00 to 0200 so he had to go round again. The light was certainly hard to
position; you would never be able to read by it  — it only shines on the clock, which is illuminated
anyway. Paul Bridges said he was 'very amused by the lamp idea but agreed that the radio was hard to
tune (на стро ить). Interestingly, however, this model is the third most popular on the market.

3.  Clearly aimed at young people, with its brightly coloured casing (кор пус), this one appealed to
the child in Tom Granger. "I would choose this one because it doesn't disappear into the background like
the others," he said. In fact, the traditional design of the controls made it the only one the men managed
to set up without reading the instruction booklet. Too bad the alarm is allowed a 20-minute margin for
error; the manual (ин струк ция) notes, "the alarm may sound about 10 minutes earlier or later than the
pre-set time". Paul Bridges made fun of such a notion, adding that this model was "terribly difficult"
and, indeed, "completely useless".

4.  The simplest and cheapest of all the models tested, this scored points with Tom Granger because
it 'seemed very standard and took up little space', but also because it has old-fashioned dial tuning. "It's
more intuitive to set up. With modern push-button tuning you're never really sure if you've pressed all
the buttons in the right order so you can't have confidence that the thing will actually work. He accepted,
however, that manufacturers had been obliged to improve the quality of radios because of the advent
(вве де ние) of button-tuning. Stuart Harris thought the tuning rather approximate, as did Paul Bridges,
but they agreed that the radio quality was fine. The buzzer on this model certainly works; it succeeded in
getting them out of bed in just two beeps!

10. Про чи тай те тек сты. От веть те на во про сы. Вы бе ри те номер тек ста, от ве ча ю ще го на во -
прос.
 

In which paragraph are the following mentioned?
 

the testers being able to operate the model without reference to the manual
1) 1 2) 2 3) 3 4) 4
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11. Про чи тай те тек сты. От веть те на во про сы. Вы бе ри те номер тек ста, от ве ча ю ще го на во -
прос.
 

In which paragraph are the following mentioned?
 

an explanation of why companies had started to make better radios
1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

12. Про чи тай те тек сты. От веть те на во про сы. Вы бе ри те номер тек ста, от ве ча ю ще го на во -
прос.
 

In which paragraph are the following mentioned?
 

the intended market for the model being evident from its design
1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

13. Про чи тай те тек сты. От веть те на во про сы. Вы бе ри те номер тек ста, от ве ча ю ще го на во -
прос.
 

In which paragraph are the following mentioned?
 

surprise at the commercial success of a particular model
1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

If someone asks you what the best way of travelling from London to Paris is, you could suggest
flying, taking the ferry or going through the Channel Tunnel. The "Chunnel," as it is known, opened in
1994, and more than 200 million people (1) ... it. Since 2000, pets have also been able to travel. So how
did one of the wonders of modern engineering come about? The first plan to connect mainland Britain
with France via a tunnel (2) ... in 1802 by a French engineer. He wanted horse-drawn carriages to carry
people through. Napoleon III later considered a tunnel, but thought it was too expensive. He was
right  — the modern "Chunnel" creators overspent by 80 per cent. The tunnels (two for trains and one
for maintenance) (3) ... six years to build and are 50,5 km long. High-speed trains (4) ... since 2007.
It (5) ... 35 minutes to travel the length of the Channel Tunnel. On a cheerier note, around 12 million
roses (6) ... through the tunnel every year for Valentine’s Day.

14. Какое слово (сло во со че та ние) про пу ще но на по зи ции (1)?
1) had used 2) were used 3) were using 4) are used 5) have used

15. Какое слово (сло во со че та ние) про пу ще но на по зи ции (2)?
1) has presented 2) presented 3) was presented 4) was presenting

5) had presented

16. Какое слово (сло во со че та ние) про пу ще но на по зи ции (4)?
1) ran 2) are run 3) are running 4) have been running 5) had run
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17. Какое слово (сло во со че та ние) про пу ще но на по зи ции (5)?
1) was taking 2) has been taking 3) is taken 4) will be taken 5) takes

18. Какое слово (сло во со че та ние) про пу ще но на по зи ции (6)?
1) deliver 2) have delivered 3) are delivering 4) are delivered 5) will deliver

19. Пе ре ве ди те на ан глий ский язык фраг мент пред ло же ния, дан ный в скоб ках.
 

I bumped into an old friend of mine in Woolworth's the (на днях).

20. Пе ре ве ди те на ан глий ский язык фраг мент пред ло же ния, дан ный в скоб ках.
 

The two candidates applied for the post, but (ни один) of them had the necessary qualifications.

21. Пе ре ве ди те на ан глий ский язык фраг мент пред ло же ния, дан ный в скоб ках.
 

Using someone (дру го го) personal information and pretending to be them is a form of identity
theft.

Thomas Edison knew his new invention, the lightbulb, would be revolutionary, but it's (1) ... that he
realised quite how much the introduction of (2) ... would affect the kitchen. The modern kitchen is
overflowing with electrical appliances. For a busy parent whose kids are hungry, the simplest (3) ...
these days is to take some frozen food out of the freezer and pop it in the microwave. It's been
particularly (4) ... for women - no longer do they have to stay all day chained to the cooker and the
kitchen sink.

22. Про чи тай те текст. Вы бе ри те под хо дя щее по смыс лу слово из пред ло жен ных. B ответ за -
пи ши те слово в той форме, в ко то рой оно долж но сто ять в пред ло же нии. Пом ни те, что каж дое
слово может быть ис поль зо ва но толь ко один раз и что за дан ную форму слова не об хо ди мо из ме -
нить. За пол ни те про пуск (1).
 

ELECTRIC, BENEFIT, SOLVE, LIKE

23. Про чи тай те текст. Вы бе ри те под хо дя щее по смыс лу слово из пред ло жен ных. B ответ за -
пи ши те слово в той форме, в ко то рой оно долж но сто ять в пред ло же нии. Пом ни те, что каж дое
слово может быть ис поль зо ва но толь ко один раз и что за дан ную форму слова не об хо ди мо из ме -
нить. За пол ни те про пуск (2).
 

ELECTRIC, BENEFIT, SOLVE, LIKE
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24. Про чи тай те текст. Вы бе ри те под хо дя щее по смыс лу слово из пред ло жен ных. B ответ за -
пи ши те слово в той форме, в ко то рой оно долж но сто ять в пред ло же нии. Пом ни те, что каж дое
слово может быть ис поль зо ва но толь ко один раз и что за дан ную форму слова не об хо ди мо из ме -
нить. За пол ни те про пуск (3).
 

ELECTRIC, BENEFIT, SOLVE, LIKE

25. Про чи тай те текст. Вы бе ри те под хо дя щее по смыс лу слово из пред ло жен ных. B ответ за -
пи ши те слово в той форме, в ко то рой оно долж но сто ять в пред ло же нии. Пом ни те, что каж дое
слово может быть ис поль зо ва но толь ко один раз и что за дан ную форму слова не об хо ди мо из ме -
нить. За пол ни те про пуск (4).
 

ELECTRIC, BENEFIT, SOLVE, LIKE

1.  Can you imagine life without both a computer, or music or even lights? Kelvin Doe
2.  is an inspiring young man who from Sierra Leone. When he was growing up, the
3.  electricity in his neighbourhood didn’t always have work, so the lights only used
4.  to come on once a week. As a boy, Kelvin was interested in how every things worked
5.  and he used to get such excited about making things. While he was hanging out with
6.  his friends, Kelvin used to find much materials in the street and make useful things
7.  from them. He used old electronic items to repair its broken TVs and radios. At 13,
8.  he even was made a battery so that his family had lights at night. He also built
9.  a radio station and played lots music on the radio. People called him DJ Focus
10.  because he believes that when you focus on something, you can to do anything.
26. Про чи тай те текст. Из стро ки 1 вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

27. Про чи тай те текст. Из стро ки 2 вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

28. Про чи тай те текст. Из стро ки 3 вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

29. Про чи тай те текст. Из стро ки 4 вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

30. Про чи тай те текст. Из стро ки 5 вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

31. Про чи тай те текст. Из стро ки 9 вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

32. Про чи тай те текст. Из стро ки 10 вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.
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1.  She described the whole play to us ... detail.
2.  Both my sons are crazy ... old motorbikes.
3.  The restaurant prides itself ... having the best pizza in town.
4.  There are so ... lemons in the fridge that I can't make lemonade.
5.  ... Susan use to be slim when she was at university?
6.  Bob Dylan ... original name was Robert Zimmerman won the Nobel Prize in Literature in 2016.
33. Про чи тай те пред ло же ние (1). За пол ни те про пуск ОДНИМ сло вом, под хо дя щим по смыс -

лу. Слово долж но со дер жать не более 15 сим во лов.

34. Про чи тай те пред ло же ние (2). За пол ни те каж дый из про пус ков толь ко ОДНИМ сло вом,
под хо дя щим по смыс лу. Слово долж но со дер жать не более 15 сим во лов.

35. Про чи тай те пред ло же ние (3). За пол ни те каж дый из про пус ков толь ко ОДНИМ сло вом,
под хо дя щим по смыс лу. Слово долж но со дер жать не более 15 сим во лов.

36. Про чи тай те пред ло же ние (4). За пол ни те каж дый из про пус ков толь ко ОДНИМ сло вом,
под хо дя щим по смыс лу. Слово долж но со дер жать не более 15 сим во лов.

Until recently, very (1) ... people went cycling, but over the last few years more bikes have been
sold in Britain (2) ... cars. Now approximately two million bicycles (3) ... bought each year, the majority
of which are mountain bikes. (4) ... are about 500 models to choose from and the prices vary
enormously.

37. Про чи тай те текст. За пол ни те про пуск (1) толь ко одним сло вом, под хо дя щим по смыс лу.
Слово долж но со дер жать не более 15 сим во лов.

38. Про чи тай те текст. За пол ни те про пуск (2) толь ко одним сло вом, под хо дя щим по смыс лу.
Слово долж но со дер жать не более 15 сим во лов.

39. Про чи тай те текст. За пол ни те про пуск (3) толь ко одним сло вом, под хо дя щим по смыс лу.
Слово долж но со дер жать не более 15 сим во лов.

40. Про чи тай те текст. За пол ни те про пуск (4) толь ко одним сло вом, под хо дя щим по смыс лу.
Слово долж но со дер жать не более 15 сим во лов.


